
   Protokół Nr VI/11
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 23 lutego 2011 roku

Otwarcie obrad – godz. 1511

Zamknięcie obrad – godz. 1656

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).

Ad. 3

Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał radnego Franciszka Majdaka.

Ad. 4
 
Przewodniczący  RM  –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 28 stycznia 2011 roku. 

Nie wniesiono uwag do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 stycznia 2011 roku 
i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało 14 radnych:   za – 14     przeciw – 0    wstrzymało się – 0 .

Ad. 5

 Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Burmistrz – wyjaśnił, że z przyczyn merytorycznych wnosi o zdjęcie z porządku obrad 
DRUKU  NR  4,  tj.  projektu  uchwały  w  sprawie  wysokości  opłat  za  świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez gminę Radków. Burmistrz 
uznaje zasadność zdjęcia projektu uchwały, która została wycofana na wniosek dyr. 
Przedszkola Publicznego i ponownie zostanie przedłożona po dokładnej analizie pod 
obrady na następnym posiedzeniu sesji. 

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  porządku  obrad  z  uwzględnieniem 
propozycji zgłoszonej przez Burmistrza:

Głosowało 14 radnych:   za – 14     przeciw  - 0   wstrzymało się – 0.



Ad. 6

Burmistrz – złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 29 stycznia 2011 roku do 22 lutego 2011 roku (sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). Burmistrz poinformował, że lokal posterunku policji został sprzedany 
osobie  fizycznej  w  przetargu  nieograniczonym.  Burmistrz  uważa,  że  Spółdzielnia 
Mieszkaniowa mogła zbyć lokal w przetargu ograniczonym dla służb mundurowych i 
gminie,  ale  Zarząd  Spółdzielni  i  Rada  Nadzorcza  w  ramach  wdzięczności  za 
wcześniejsze  prawo  wieczystego  użytkowania,  za  uporządkowanie  terenów  za 
rewitalizacje  wystawiła  przetarg  nieograniczony.  Burmistrz  złożył  Komendantowi 
Powiatowemu  Policji  propozycje  w  zakresie  nowej  lokalizacji  posterunku,  jeżeli 
Komendant zaakceptuje pomysł Burmistrza to lokal zostanie przeniesiony a koszty 
finansowe poniesie gmina.

Przewodniczący  RM  zapytał  czy  radni  maja  pytania  do  przedstawionego 
sprawozdanie.

Nikt nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania.

Ad. 7

Burmistrz zapytał czy Rada życzy sobie, aby odczytać sprawozdanie z działalności i  
wydatkowania  środków  finansowych  MGKRPA  w  Radkowie  oraz  z  wpłat  za 
zezwolenia  na  sprzedaż  alkoholu  za  rok  2010,  z  którym  radni  zapoznali  się  na 
posiedzeniach Komisji, czy też przyjmie je bez odczytywania (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

Przewodniczący  RM  wyraził  zgodę  na  przyjęcie  sprawozdania  bez  jego 
odczytywania.

Burmistrz – odczytał część finansową sprawozdania MGKRPA za 2010 rok.

Ad. 8

Barbara Jerzyk  – Kierownik  OPS w Radkowie z/s  w Ścinawce Średniej  -  złożyła 
informacje  na  temat  „Opieka  społeczna  w  kontekście  najuboższym  mieszkańcom 
gminy za 2010 rok” ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

O godz.1631 Przewodniczący RM ogłosił 15 minutową przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1644.

Po przerwie w sesji uczestniczyło 12 radnych – na sali obrad nie była obecne radna 

B. Kopalko i radna A. Rakowska.

Ad. 9



DRUK NR 1 zmieniającej uchwałę nr VI/31/03 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 
21  lutego  2003  roku  w  sprawie  zarządzenia  poboru  podatku  od 
nieruchomości oraz leśnego i rolnego w drodze inkasa

Przewodniczący RM – poprosił Sekretarza gminy o uzasadnienie przedmiotowego 
projektu uchwały.

Sekretarz  gminy –  wyjaśniła,  że  zmiana  w projekcie  uchwały  polega na  tym,  że 
dotychczasowy  zapis  wskazujący  sołtysów  inkasentów  z  imienia  i  nazwiska 
zastępuje się zapisem odnoszącym się wyłącznie do wskazania funkcji z określeniem 
miejscowości każdego sołtysa.  

 Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 12 radnych:   za – 12   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  2  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu 
Dolnośląskiemu na zadanie „Budowa chodnika w m. Radków w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 387” 
 
O  godz.  1647 liczba  radnych  zwiększyła  się  do  13  –  na  sesji  obecna  była  r.  B. 
Kopalko.

Burmistrz  – uzasadnił  DRUK Nr 2 i  3 -  poinformował,  że na sesji  nadzwyczajnej 
zostały  zabezpieczone  środki  w  budżecie  gminy  a  zadanie  będzie, 
współfinansowane w 50% przez zarządcę drogi DSDiK i 50% przez gminę. Podjęcie 
uchwał umożliwi zrealizowanie chodnika, w Ścinawce Średniej w pasie drogi 387 i w 
Radkowie w pasie drogi 387, Burmistrz uważa, że obie inwestycje są bardzo ważne 
dla bezpieczeństwa. Burmistrz poprosił o przyjęcie dwóch uchwał, które szeroko były 
omawiane na posiedzeniach Komisji i Klubie.    

O  godz.  1648 liczba  radnych  zwiększyła  się  do  14  –  na  sesji  obecna  była  r.  A. 
Rakowska.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  3  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Województwu 
Dolnośląskiemu na zadanie „Budowa chodnika w m. Ścinawka Średnia w ciągu 
drogi wojewódzkiej nr 387”

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  5  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między Gminą Radków, a czeskim miastem Broumow.

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowych projektów 
uchwał.

Burmistrz  –  uzasadnił  kompleksowo  Druki  w  sprawie  podpisania  porozumień  o 
wzajemnej współpracy Gminy Radkowa z czeskimi miastami. Burmistrz wyjaśnił, że 
Druki  Nr  5  i  6  dotyczą  porozumień  miedzy  partnerami,  z  którymi  od  lat  istnieje 
współpraca i pozyskiwanie środków. Gmina i partnerskie miasta Broumov i Police 
dobrze funkcjonują  w zakresie  pozyskiwania  funduszy a porozumienia  są  bardzo 
ważne  w tworzeniu  i  budowaniu  stosunków subregionalnych.  Burmistrz  uzasadnił 
Druk Nr 7 i 8 w sprawie podpisania porozumienia o wzajemnej współpracy Gminy 
Radków a Dobrowolnym Związkiem Bromowa i Polic dodał, że Gmina równobieżnie 
chce podpisać porozumienia z dobrowolnymi związkami, które zrzeszają Starostów 
tych rejonów. Starostowie są umocowani prawnie do zawierania umów – kontraktów i 
prowadzenia projektów. Burmistrz poprosił o przyjęcie projektów uchwał, które były 
omawiane na posiedzeniach Komisji.  

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowe  projekty 
uchwał.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe projekty uchwał.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.



J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowe projekty uchwał.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowe projekty uchwał.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  6  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między Gminą Radków, a czeskim miastem Police nad Metuji.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  7  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między  Gminą  Radków,  a  Dobrowolnym  Związkiem  Czeskich  Miejscowości 
Brumova. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK  NR  8  w  sprawie  podpisania  porozumienia  o  wzajemnej  współpracy 
między  Gminą  Radków,  a  Dobrowolnym  Związkiem  Czeskich  Miejscowości 
obszaru Police nad Metuji.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 9 w sprawie uwzględnienia skargi

Przewodniczący RM – poprosił o uzasadnienie przedmiotowego projektu uchwały.

Sekretarz  gminy  –  wyjaśniła,  że  Wojewoda  Dolnośląski  wystosował  do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego Miejsko Gminny Program Rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych  w  części  dotyczącej  zasad  wynagradzania  członków 
Komisji. Wojewoda podniósł zarzut, że wskazane przez Radę Miejską w Radkowie, iż 
wynagradzanie  Komisji  na  podstawie  umów  zleceń  przekracza  kompetencje 
przysługujące Radzie,  jest  ingerencją  w kompetencje  przysługujące Burmistrzowi. 
Sekretarz poinformowała, że Druk Nr 10 eliminuje zapis zaskarżony przez Wojewodę 
Dolnośląskiego.  

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.



K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 10 zmieniającej  uchwałę nr III/11/10 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 30 grudnia 2010r. zmieniającą uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w 
Radkowie  z  dnia  30  grudnia  2004  roku  w  sprawie  Strategii  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Radków na lata 2005 - 2015

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
R. Markowicz – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
K.  Sypień  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
J. Gorczycki – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14  przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

Ad. 10 
Wnioski i zapytania radnych oraz mieszkańców miasta i gminy

J.  Gorczycki  –  zapytał  czy  wniosek  złożony  do  Burmistrza  w  sprawie  opłaty 
eksploatacyjnej zostanie rozpatrzony.  

Burmistrz –poinformował, że wniosek z odpowiednią opinią zostanie przekazany do 
Biura Rady a realizacja będzie zależała od głosowania Rady na sesji marcowej.

Ad. 11
Interpelacje radnych
Nie wniesiono.

Ad. 12
Sprawy różne



Przewodniczący  RM  –  odczytał  uchwałę  Nr  III/9/2011  Składu  Orzekającego 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  we  Wrocławiu  z  dnia  28  stycznia  2011  roku  w 
sprawie  opinii  o  prawidłowości  planowanej  kwoty  długu  przyjętej  w  uchwale  Nr 
III/8/10  Rady  Miejskiej  w  Radkowie  z  dnia  30  grudnia  2010  roku  w  sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Radków na lata 2011 – 2021 oraz w uchwale 
Nr III/9/10 z 30 grudnia 2010 roku w sprawie budżetu gminy Radków na rok 2011.

Ad. 13

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  VI  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

   Protokołowała:         Przewodniczący RM 

 Lucyna Połowczuk                 Bogumił Kuczyński
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